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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 
Christiansborg 
1240 København K 
 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1046 (MOF alm. del) stillet 12. marts 2021 efter ønske fra 
ikkemedlem af udvalget (MFU) Marcus Knuth (KF). 

Spørgsmål nr. 1046 

”Agter ministeren at rejse en fredningssag, jf. naturbeskyttelseslovens § 33, stk. 3, for Bygholm Ådal 
eller for dele af ådalen, set i lyset af at Horsens Kommune agter at opføre et infrastrukturprojekt til 
tung trafik tæt op ad den unikke ådal fra istiden?” 

Svar 

Kompetencen til at tage initiativ til en ny fredning er delegeret til Miljøstyrelsen. Jeg har derfor forelagt 
spørgsmålet for Miljøstyrelsen, som oplyser følgende:  
 
”Der er ikke aktuelle planer om at rejse en fredningssag vedrørende Bygholm Ådal eller dele heraf. 
 
Fredninger er et indgribende reguleringsværktøj, der varigt gør op med et områdes status og 
anvendelsesmuligheder og sker mod fuld erstatning. Der er lang række hensyn, der kan begrunde en 
fredning, og normalt er der en længere proces op mod, at der rejses fredningssag.  
 
Miljøstyrelsen har i de senere år kun i meget begrænset omfang taget initiativ til at rejse fredningssager. 
 
Derudover skal Miljøstyrelsen bemærke, at styrelsen som statslig sektormyndighed for landskabs-og 
naturinteresser (herunder bilag IV-arter og Natura 2000-områder) har mulighed for at anmode 
Indenrigs- og Boligministeriet om at fremsætte indsigelser mod en kommunal planlægning i forbindelse 
med høringer om nye kommunale planforslag, hvorfor styrelsen normalt ikke vil udfordre kommunale 
plandispositioner ved at rejse en fredningssag. 
 
Miljøstyrelsen er – for så vidt angår den konkrete sag – i dialog med Horsens Kommune vedr. 
kommuneplantillægget og varetagelse af de nationale interesser. Dialogen omhandler landskabs- og 
naturinteresserne i området. Horsens Kommune har netop meddelt, at høringsperioden for 
plantillægget forlænges.” 
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